

# MAKAWAT MAPINTAS TRAIIDOR PAANTUS



## Bug-os kaisog nga maghimakas agud waskon ang tiraniya ni Duterte!

**B**ug-os kaisog nga maghimakas agud waskon ang salot nga tiranikong pagginahum ni Duterte sa labing madali nga panahon. Kada ginutlo nga magapagusa siya sa poder, labing magabug-at ang palas-anon kag pag-antus sang banwa.

Sa idalum sang iya nga magatatlo ka tuig nga pagginahum, labing nag-us-os ang pangabuhian sang pumuluyo kag nagsadsad ang ekonomya. Naglala ang disempleyo, nagbug-at ang palas-anon nga buhis kag nagtimbuok ang presyo, samtang nagapabilin nga nalansang ang sweldo kag manubo ang kita sang pumuluyo. Naglala ang problema sa droga, kag ang gubyerno niya mismo ang numero uno subong nga sindikato.

Sa pihak nga bahin, nagapadayon ang pagdaku sang manggad ni Duterte kag mga kahimbon nga burukrata-kapitalista kag oligarko halin sa mga kontrata sang gubyerno kag pagdambong sa kaban sang banwa. Sunud-sunuran siya sa mga dikta sang mga dumuluong nga gahum kag ginsurender ang pungsodnon nga soberanya kag patrimonya.

Nagasibukog ang gahum ni Duterte sa bilog nga pungsod. Gamit niya ang bug-os nga ar-

madong kusog kag resorsa sang estado para sa pagpamwersa kag pagpaniplang. Ginapahipon niya ang iya mga kritiko, mga aktibista, abogado kag midya. Ginatapna ang pagbato sang pumuluyo. Wala kaluoy ang mga pagpatay, pagsalakay sa bug-os nga komunidad, pagpang-aresto kag pagpangbilanggo.

Uyat ni Duterte ang bilog nga burukrasya, armadong pwersa kag tanan nga sanga sang gubyerno. Agud tubtub-buhi nga makalikaw sa salabton sa iya mga krimen, ambisyon niya nga palawigon lampas sa 2022 ang gahum kag pribiliheyo nga ginaangkon niya kag sang iya pamilya kag kahimbon.

Ugaling bisan anuman ang kusog kag gahum ni Duterte, wala san-o man mapuas ang handum sang banwa nga mahilway sa tiraniya kag pasismo. Wala sila dalayon nga mabusalan sa ila singgit para sa katarungan kag demokrasya.

Kinamatarung sang pumuluyong Pilipino nga

batuan kag pukanon ang isa ka gubyerno nga nagalapak sa iya komun nga interes kag wala kaluoy nga nagalupig sa ila. Pareho sang ginhi-mo nga pagpukan sa rehimeng Marcos (1986) kag Estrada (2001), wala sang liwan nga nagakadapat himuon ang pumuluyo kundi ang patalsikon ang mapintas, makawat, paantus kag maluib nga rehimeng Duterte.

Sa pumuluyong Pilipino: pabakuron ang panimuot agud atubangon ang mabudlay nga paghimakas kag tadlungon ang dalagan sang kasaysayan sang pungsod. Kon maghulugpong kag isa ka kubay nga magamartsa ang pumuluyo, sila mangin isa ka indi malupig nga pwersa pangpulpitika kag pwersa sang pagbag-o.

Tukuron ang organisadong kusog sang banwa. Muklaton ang mata sa matuod nga kahimtangan sang pungsod. Gision ang tabon sang mga kabutigan kag pagpangtiko ni Duterte. Magpursiger nga hibal-on, hangpon kag ibuyagyag ang tunay nga kahimtangan sang pungsod, ang kawad-on sang demokrasya kag kawad-on sang kahilwayan, ang pagginahum sang pila ka oligarko, mga burukrata-kapitalista, kag ang pagpamigos kag pagpanghimulos nila sa masang anakbalhas.

Hatagan-tum-ok ang halambalanon pangbanwa kag panggubyerno. Sikwayon ang wala sang pagpasilabot. Iangut kag hakson ang ugat sang matag-adlaw nga mga problema kag reklamo. Mangin tumuluon sang kasaysayan, pulitika kag ekonomya.

Hugot nga maghiliusa. Sikwayon ang pag-iya-iya. Ang kaayuhan sang isa nakaangut sa kaayuhan sang tanan. Ibuhos ang tanan agud tukuron kag palaparon ang mga organisasyong masa. Palaparon ukon tukuron ang mga unyon sa mga pabrika. Tukuron kag palaparon ang nagkalainlain nga asosasyong masa nga

magahugpong sa mayorya ukon labing mada-mu sa mga eskwelahan, upisina kag komunidad.

Ululupod nga maghulag kag ipahayag ang mga reklamo sa mga halambalanon lokal, pangsektor kag pangbanwa. Maghimakas para sa pagtaas sang sweldo kag kinamatarung sang mga mamumugon, para panubuo ang renta sa duta ukon interes sa pautang kag matarung nga presyo sang humay ukon iban pang produkto, batuk sa pagtaas sang matrikula ukon pagtalikod sang estado sa edukasyon, batuk sa demolisyon, batuk sa mga di mata-rung nga balayran, kag iban nga gilayon nga demanda. Iangut ang mga ini sa mas dalagku nga halambalanon pungsodnon kag iangut sa paghimakas para tapuson ang tiranikong pagginahum ni Duterte.

Katungdanan sang mga aktibistang masa nga pukawon, organisahon kag pahulagon ang ginatos ka libong pumuluyo sa kasyudaran kag kaumhan. Mangin makina sang malaparan nga pagtuon kag pagpropaganda sa masa. Pamunuan ang mga talakayan, magdiskurso sa mga pulong, maghatag sang mga polyeto sa kalye kag magpinta ukon magdikit sa pader sa mga panawagan. Kumbinsehon ang tanan nga ululupod nga maghulag kag magbato. Idul-ong sa masa ang mensahe kag panawagan sang Partido.

Pilit nga ginapahak-pahak ni Duterte ang banwa agud padayon siya nga makagahum kag makahari ang mga malaut nga tulad niya kag iya mga sulugon kag kahimbon. Kon organisado ukon ululupod nga maghulag ang minilyon nga pumuluyo, wala sang gahum nga makabalabag sa desisyon nga patalsikon si Duterte, isulong ang pagbag-o kag italana ang kapalaran sang banwa.

## Partido Komunista ng Pilipinas